
پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری|  حسن 
روحانی رئیس جمهوری روز پنجشــنبه در مراســم 
افتتاح بزرگترین تصفیه خانه فاضلاب  کشور در مشهد، با 
اشاره به پیروزی تاریخی ایران در اجلاس اوپک علیرغم 
کارشکنی های گسترده عربســتان گفت: این توفیق، 
نشــانه قدرت ملت و دولت ایران است درحالی که این 
موفقیت  بزرگ در برخی رسانه ها و  رادیو و تلویزیون بیان 

نمی شود. 
روحانی تأکید کرد: ما باید با روحیه و نشــاط بالا و با 
تلاش مضاعف، کشــورمان را پیش ببریم. حرف ها و 
بحث های حاشــیه ای فایده ای ندارد. بعضی ها به جای 
این که باران رحمت باشند، ممانعت از زبانشان می بارد. 
از نظر آنان صبح تا شب همه چیز حرام است. چرا همه 
چیز را حرام می کنید. ما نباید مردم را آزار دهیم، ما باید 
کمک کنیم به مردم. مردم ما، ملتی متدین هستند و 
به خوبی می دانند که در ماه عزاداری و در ماه شــادی 
 چگونه باید رفتار کنند، همان طور که در اربعین حسینی 
و عزاداری های نبی اکرم)ص(، امام حسن مجتبی و امام 

رضا)ع( به خوبی آن ایام را تجلیل کردند. 
رئیــس  جمهوری با اشــاره به تلاش کشــاورزان و 
خودکفایی در تولید گندم در آغاز سال جاری، آن را مایه 
 مباهات دولت دانست و گفت: براســاس آمار استاندار 
خراســان رضوی، در اواخر  ســال 92 در این استان به 
 روزهایی رســیدیم که ذخیره گندم تنها برای 10 روز 
بود و حتی در آغاز کار دولت در اســتان دیگری ذخیره 
 گندم فقط 3 روز بــود اما امروز با تلاش کشــاورزان و 
مســئولان، ذخیره گندم در اســتان خراسان  رضوی، 
برای 20 ماه وجود دارد و ایــن از نعمت های خداوند و 
حاصل تلاش و جهاد مردم عزیز است.  رئیس  جمهوری 
با اشــاره به موفقیت اخیر در اوپک و بازار جهانی نفت 
گفت: افزایش تولید و صادرات نفت به میزان یک میلیون 
بشــکه در روز ظرف چند ماه اعجاب آور بوده اســت. 
تولید نفت کشور در منطقه  آزادگان 45 هزار بشکه در 
روز بود که با افتتــاح طرح های جدید در این منطقه به 
300 هزار بشــکه در روز  رســید و این حرکت بزرگی 
اســت که همه مدیران، متخصصان و کارگران دست 
به دست هم، در صنعت نفت  به انجام رساندند.  حسن 

روحانی اظهار کرد: اگر پیشرفت های یکی دو سال اخیر 
در زمینه توسعه میدان های گازی و تولید گاز  در کشور 
نبود، امروز توانمندی بســیار بالا برای تأمین گاز مورد 
نیاز در غالب مناطق کشور و در شرایط  سخت سرمای 
شــدید و غیرمنتظره وجود نداشت.  رئیس  جمهوری 
با اشــاره به بازدید خود از نمایشــگاه عملکرد دولت 
در رفع مشکلات حاشیه نشــینی در مشهد  مقدس، 
خاطرنشان کرد: ســاماندهی حاشیه شهرها و رعایت 
موارد اجتماعی، بهداشــتی و زیست محیطی در  این 
مناطق بســیار حایز اهمیت و وظیفه ای انسانی برای 
ما است.  رئیس جمهوری مشــکلات زیست محیطی 
و کمبــود آب را به عنوان مهم ترین مشــکلات نقاط 
مختلف کشور  برشــمرد و افزود: چرخش صحیح آب 
و ســاماندهی فاضلاب ها ازجمله اقداماتی اســت که 
باید برای حراست  از منابع زیرزمینی آب و در راستای 

ســلامت مردم به انجام رساند.  رئیس جمهوری ضمن 
ابراز خرسندی از تحول مثبت شکل گرفته در قیمت 
نفت به تلاش ها و رایزنی  های  مســئولان کشورمان در 
این راســتا طی  ماه های اخیر اشاره کرد و گفت: برخی 
کشــورها در موضوع نفت توطئه ای علیه ایران ترتیب 
دادند که بعد خودشان گرفتار آن شدند به گونه ای که 
در دو سال گذشــته که قیمت نفت  پایین ترین قیمت 
نسبت به سال های گذشــته خود در طول تاریخ ایران 
بود و به یک سوم رسید، باعث شد همه  تولیدکننده های 
نفت ازجمله عربستان با تولید 10.5 میلیون بشکه در 
روز نزدیک به صد میلیــارد دلار از ذخایر  نفتی خود را 
برداشت کنند، اما ما توانســتیم در دو سال گذشته هر 
 سال 20 درصد از درآمد نفتی کشور را در  صندوق ذخیره 
ارزی، واریز کنیم.  به گفته حسن روحانی هیچ کشوری 
این کار را نتوانسته بکند. تمام کشورهای تولیدکننده 

نفت بخاطر کاهش نفت از ذخایر گذشته شان استفاده 
کردند، فقط در ایران بــرای اولین بار در تاریخ با کاهش 
قیمت نفت، مــا پولی را هم به صنــدوق ریختیم، هم 
پارسال، هم امســال و هم ســال آینده می ریزیم. این 
قدرت ملت و دولت ما است. هیچ وقت هم اینها در برخی 
روزنامه ها  و رادیو و تلویزیون گفته نمی شود. هیچ وقت 
در رادیو و تلویزیون گفته نمی شود که همه کشورهای 
تولیدکننده، از ذخایرشان برداشــت کردند و ما تنها 
کشوری هستیم که پول به ذخایرمان ریختیم و کشور 
را با سختی اداره کردیم. ان شاء الله خداوند راه گشایش را 

برای ما فراهم می کند.
رئیس جمهــوری در ایــن ســفر همچنیــن بــا 
حجت الاســلام رئیسی تولیت آســتان قدس رضوی 
در تــالار ولایت حــرم مطهر امــام رضــا)ع(  دیدار و 

گفت وگو کرد. 

تریبون هفتهروی خط خبر

برخی به جای باران رحمت، باران ممانعت هستند
گلایه های روحانی از منتقدان در مشهد

   برای اولین بار در تاریخ توانستیم علیرغم کاهش درآمد نفتی پول به صندوق ذخیره ارزی بریزیم اما هیچ وقت در رادیو و تلویزیون این موضوع گفته نمی شود

شهروند|  پرسش از ماجرای حســاب های قوه قضائیه و جدال لفظی 
میان نمایندگان مجلس دهم از یکسو و مقام های ارشد قوه قضائیه ازسوی 
دیگر نهایتا دامن غلامعلی حدادعادل رئیس مجلس هفتم و نماینده سابق 

مجلس را گرفت! 
وقتی محمود صادقی درپاسخ به انتقاد نزدیکان رئیس قوه قضائیه درباره 
این که چرا به موضوعی ورود کرده که پیشتر وزیر اقتصاد پاسخ آن را داده 
و شبهه ای ایجاد کرده که یکی از ســران قوا را هدف قرار داده است، صبح 
سه شنبه غلامعلی حدادعادل نماینده ســابق مجلس و از شخصیت های 
متنفذ جناح اصولگرا درحساب توییتر خود نوشــت: »برای روشن شدن 
فرق بین تهمت و سوال: اگر کســی از کسی بپرسد آیا این صحت دارد که 
شما فرزند نامشــروع پدر و مادر خود هستید؟ به نظر شما این سوال است 
یا تهمت؟« پست حدادعادل خیلی زود به یکی از سوژه های داغ شبکه های 
اجتماعی خصوصا توییتر تبدیل شــد و مضمون مورد اشــاره به سرعت 
دســتمایه توییت های طنز و جدی مخاطبان قرار گرفت. یکی از کاربران 
به شوخی نوشت: این که حافظ می فرماید: پرسیدم از طبیبی احوال دوست 
گفتا. فی بعدها عذاب فی قربها السلامه/ ســوال است یا تهمت؟ این شعر 
حافظ چطور؟« توبه فرمایان چرا خود توبه کمتر می کنند؟!« تمام واکنش ها 
البته از سر طنز و سرخوشــی نبود. در ادامه این نماینده سابق مجلس با 
توییت هایی مواجه شد که مســتقیما درمورد عملکرد پیشین خودش در 
مجالس هفتم، هشتم و نهم او را مورد پرسش قرار می داد. یک نفر توییت 

کرد: »اگر بپرسیم آن ژاپن اســلامی که مجلس هفتم قولش داده بودین، 
چی شد؟ آیا این سوال است یا تهمت؟« کاربر دیگری به یکی از جنجال های 
بزرگ مجلس هشتم اشاره کرد و نوشت: اگر بپرسیم چرا در مجلس هشتم 
وســاطت کردید تا وزیر کار دولت احمدی نژاد به دلیل انتصاب ســعید 
مرتضوی به ریاســت سازمان تأمین اجتماعی، اســتیضاح نشود و گفتید 
مرتضوی قول شرف داده کنار برود، بعد احمدی نژاد درمجلس گفت، دولت 
هیچ تعهدی نداده، این ســوال اســت یا تهمت؟  حدادعادل سرانجام روز 
گذشته به حاشیه های فراوان نگاشته شده توسط کاربران فضای مجازی بر 
توییت جنجالی اش واکنش نشان داد و در گفت وگو با خبرگزاری اصولگرای 
تسنیم اظهارکرد: بنده در پاسخ به سوالی که از من پرسیده شده بود، فرق 
سوال و تهمت چیســت؟ مثالی زدم تا معلوم شود چگونه می توان بدترین 
تهمت ها را درقالب یک سوال عرضه کرد. بعضی مثال مرا در فضای مجازی 
دستاویز تفاسیری کردند که دربردارنده نسبت هایی ناروا به اشخاص می شد 

و با مسلم گرفتن برداشت های غلط خود به این موضوع شاخ و برگ دادند.
این نماینده ســابق مجلس همچنین گفته است: حقیقت این است که 
این نوع برداشت ها و تفاسیر به هیچ وجه از متن مثالی که من زدم، فهمیده 
نمی شود. در دل مقصود من توهین به شخص خاصی نبود و تنها خواستم 
بگویم: »در قالب سوال تهمت نزنید«! اما برخی با تحریف مثال من به خیال 
خود حاشیه ســازی کرده و تلاش دارند تا افکار عمومی را از مسأله اصلی 

منحرف کنند.

نماینده سابق مجلس می گوید با تحریف مثالش افکار عمومی را از مسأله اصلی منحرف کرده اند

حاشیه های توییت حدادعادل 

از سوی ائمه جمعه مطرح شد 

 انتقاد  از  حقوق های نامتعارف
 و برخورد قطار  

شــهروند| درحالی که ماجــرای تصــادم قطار 
مسافربری و همچنین تمدید تحریم های 10 ساله از 
سوی مجلس نمایندگان ایالات متحده، مهم ترین 
محورهای خطبه های نماز جمعه سراسر کشور را به 
خود اختصاص داد، موضــوع حقوق های نامتعارف 
که از مدت ها پیش همــواره یکی از محورهای اصلی 
هجمه علیه دولت بوده، این هفته نیز بار دیگر از سوی 
خطیب های نماز جمعه در شهرهای مختلف سراسر 
کشور مورد اشــاره قرار گرفت و همزمان با آیت الله 
موحدی کرمانی کــه در خطبه هــای نماز جمعه 
پایتخت، با انتقــاد از آنچه فراموش شــدن موضوع 
فیش های حقوقی نامتعارف خواند، نسبت به عملکرد 
دولت در پرداخت حقوق های نجومــی انتقاداتی را 
مطرح کرد، ائمه جمعه چند شهر دیگر نیز با استناد 
به موضوع حقوق های نامتعارف، دولت را به باد انتقاد 

گرفتند.

خطیب موقت نماز جمعه تهــران با بیان این که 
»گویا رهبری باید تذکر بدهند و مسئولان مدعی 
پیــروی از رهبری نیــز این تذکرات را به دســت 
فراموشی بســپارند« اعلام کرد: آقایان در توجیه 
مسأله حقوق های نجومی می گویند این موضوع و 
این دریافت ها قانونی بوده است. اگر این برداشت ها 
قانونی بوده، چرا وقتی آنهایی که چنین حقوق هایی 
گرفته اند، مبالغ اضافی را پس می دهند، شما هم پس 
می گیرید. اگر قانونی نیست، نه آنها حق دارند پس 
بدهند و نه شما حق دارید پس بگیرید و حتی اگر 
این موضوع در چارچوب قانون انجام گرفته، پس چرا 
مسئولان مربوطه عذرخواهی می کنند؟ مگر عمل 

به قانون عذرخواهی دارد؟
موحدی  کرمانی با انتقاد از رویه دولت در پیگیری 
موضوع فیش های حقوقی نامتعارف گفت: مسئولان 
مدام درباره اختصاص40 هزار تومان یارانه به مردم 
جلســه برقرار می کنند که از تعــداد یارانه بگیرها 
بکاهنــد اما دربــاره موضوع حقوق هــای نجومی 
جلسه ای برگزار نمی شــود. لابد می گویید ماهی 
40هزار تومان زیاد است، اما ماهی 50 میلیون تومان 

کم است!
همزمان آیت الله مدرســی، امــام جمعه یزد نیز 
موضوع حقوق های نجومی را ازجمله اولویت های 
اجرایی دســتگاه قضائی و قوه مجریه دانســت و 
بیان کرد: قوه مجریه باید هرچه ســریع تر نسبت 
به پیگیری پرونده های حقوق هــای غیرمتعارف 
اقــدام و نتایج پیگیری خود را به صورت شــفاف و 
کامل برای ملت ایران بیان کند. همچنین آیت الله 
سیدحســن عاملی، امام جمعه اردبیل با اشاره به 
موضوع حقوق های نامتعارف اعــلام کرد: ملت ما 
درباره حقوق های نجومی منتظر اقدام قوه مجریه 
و قضائیه هســتند و تأخیر، باورها را خراب و زمینه 
انتشار آمارهای غیرواقعی را فراهم می کند و گاهی 
در نظر بعضی ها حرام را حلال جلوه می دهد و زمینه 

بزهکاری فراهم می شود.
با این حــال، آنچه بیش از انتقــاد از حقوق های 
نامتعارف در خطبه های نماز جمعه این هفته تکرار 
شد، ماجرای تمدید 10ساله تحریم ها علیه ایران بود 
که اخیرا توسط مجلس نمایندگان ایالات متحده 
به تصویب رسید. بر این اســاس، علاوه بر آیت الله 
موحدی  کرمانی که به عنــوان خطیب موقت نماز 
جمعه تهران به اجمال مســائلی را در انتقاد از این 
مصوبه مطرح کرد و هرگونه اعتماد به آمریکا از سوی 
مسئولان دولتی را نادرست خواند، بسیاری از ائمه 
جمعه سراسر کشــور ازجمله ائمه جمعه اصفهان، 
مشــهد، ایلام، قزوین، تبریز، قم، عسلویه، بوشهر، 
ارومیه، کرمانشاه، اردبیل، رشــت، کرمان، نهاوند، 
شهرکرد، کرج، کاشان، زنجان، شــیراز، همدان و 
برخی دیگر از شهرهای کشــور به موضوع تمدید 
تحریم ها پرداختند و با تأکید بــر این که این اقدام 
آمریکا، نقض آشکار برجام اســت، هرگونه اعتماد 
به قول و فعل مقامات آمریکایی از سوی مسئولان 
کشورمان را نادرست دانستند و مسئولان را از اعتماد 

به طرفین مذاکرات هسته ای بر حذر داشتند.
این درحالی بــود که ماجرای تصــادم دو قطار 
مســافربری مهم ترین محور خطیبان نماز جمعه 
در سراســر کشــور بود و بســیاری از ائمه جمعه 
در خطبه های نماز جمعه ایــن هفته خود ضمن 
تسلیت به خانواده های کشته شدگان این حادثه، از 
دولت و به ویژه از وزیر راه و شهرســازی به خاطر این 
مســأله انتقاد کردند و این درحالی بود که خطیب 
موقت تهران اقدام مدیرعامــل راه آهن را که ضمن 
عذرخواهی از مردم، از ســمت خود اســتعفا کرده 
بود، نادرست دانست و گفت: استعفای مدیرعامل 
راه آهن جای تعجب دارد؛ چرا اســتعفا کردید؟ اگر 
مقصر بودید باید عزل و محاکمه می شــدید و اگر 
مقصر حادثه نبودید، چرا به تقلید از بیگانگان پس 
از بروز حادثه اســتعفا کردید؟ موحدی  کرمانی در 
بخش دیگری از خطبه این هفته خــود، به انتقاد 
صریح تر از عباس آخوندی، وزیر راه و شهرســازی 
پرداخت و با اشاره به یکی از قراردادهای منعقد شده 
این وزارتخانه با یک شــرکت هلندی، خاطرنشان 
کرد: شنیده ام که برای پذیرایی از مسافران قطارها 
قراردادی به مبلغ 12میلیون یورو با یک شــرکت 
هلندی بسته اند و حال پرسش این است که وقت آن 
نرسیده که به جای شرکت خارجی از شرکت های 

داخلی استفاده کنیم؟!
موضوع تصادم دو قطارمسافربری در خطبه های 
بسیاری از ائمه جمعه دیگر نیز بازتاب یافت و تقریبا 
تمامی ائمه جمعه در خطبه های این هفته، مواضعی 
مشابه آنچه آیت الله موحدی  کرمانی در خطبه های 
نماز جمعه ایــن هفته تهران ایراد کــرد، اتخاذ و با 
محوریت این سانحه، از عملکرد دولت در امدادرسانی 

و همچنین وزیر راه و شهرسازی انتقاد کردند.

لاریجانی: 

 هیچ گاه به روسیه
 پایگاه نظامی نمی دهیم

انتخاب|  رئیس مجلس شــورای اسلامی در 
گفت وگویی تلویزیونی با شــبکه فونیکس چین 
گفت: ما درخصوص سوریه هیچ گاه پایگاه نظامی 
به روســیه نداده ایم بلکه آنها برای سوخت گیری 
گاهی از این پایگاه استفاده کرده اند، ما این اجازه 
را برای مدتی به آنها دادیم که سوخت گیری خود 
را در این پایگاه انجام دهند، ولی ما هیچ گاه پایگاه 
نظامی نمی دهیم، زیرا این موضوع در قانون اساسی 
هم منع شــده اســت مگر این که مجلس به این 
موضوع ورود کند. علی لاریجانی با بیان این مطلب 
افزود: ما با روسیه روابط نسبتاً توسعه یافته ای داریم 
و هم روابط دوجانبه خود را توســعه داده ایم و هم 
این که در مسائل منطقه ای اهداف مشترک داریم، 
لذا ما از ورود روســیه به مســأله سوریه استقبال 
کردیم و نقش مهمی برای این کشــور قائلیم و در 

آینده نیز بستگی به شرایط دارد.
لاریجانــی درخصوص انتخــاب دونالد ترامپ 
به عنوان رئیس جمهوری آمریکا بیان کرد: درحال 
حاضر قضاوت کاملــی راجع به ترامــپ نداریم 
زیرا وی مباحــث مختلفــی را در زمان تبلیغات 
مطرح کرده اســت و معمولا هم این شــعارها در 
زمان ریاســت جمهوری تفاوت خواهد داشت. ما 
نه نگاه منفی داریم و نه نگاه مثبت. در این زمینه 
اظهارنظری نداریم زیــرا باید ببینیم که در عمل 
چه می کند. این بحث ها و حرف ها مهم نیســت 
باید ببینیم که در مقام عمل چه مسیری را دنبال 
می کند. لاریجانی در پاسخ به این سوال که آیا شما 
مایل به شرکت در انتخابات ریاست جمهوری  سال 

آینده هستید یا خیر، گفت: من برنامه ای ندارم.

پزشکیان: 

استیضاح وزیر راه قبل از بررسی 
موضوع عاقلانه نیست

نایب رئیــس مجلس دربــاره تلاش هــا برای 
استیضاح وزیر راه گفته اســت: ابتدا باید معنای 
اســتیضاح را تعریف کرده و ســپس درخصوص 
اســتیضاح کردن وزیر راه تصمیــم بگیریم زیرا 
تصمیم گیری قبل از بررســی موضوع و استخراج 
اطلاعات، عاقلانه نیست. به گفته مسعود پزشکیان 
ضروری است ابتدا موضوع را بررسی کرده و با توجه 
به اطلاعات کسب شــده، اگر نیاز باشد وزیر را به 
چالش بکشانیم، استیضاح می کنیم، اما اگر در روند 

کار مشکلی نباشد، استیضاح وزیر منطقی نیست.

اطلاعیه سپاه پاسداران درخصوص 
سقوط یک فروند هواپیمای فوق سبک

مهر| روابط عمومی قرارگاه قدس نیروی زمینی 
سپاه از دچار سانحه شــدن یک فروند پرنده فوق 
ســبک از نوع جایرو پلن در فرودگاه سراوان خبر 
داد و اعلام کرد این هواپیما صبح روز پنجشنبه 11 
آذر حین عزیمت به ماموریت شناسایی در فرودگاه 
سراوان دچار سانحه شد. این اطلاعیه افزوده است: 
خلبان »بهمــن مصائبی« از رزمنــدگان نیروی 

زمینی سپاه در این سانحه به شهادت رسید.

فرمانده نیروی دریایی ارتش: 

۱۰ هزار پرسنل نیروی دریایی ارتش 
در سواحل مکران مستقر شده اند

فرمانده نیــروی دریایی ارتش گفت: توســعه 
ســواحل مکران و موضوع اقتدار دریایی از سوی 
فرمانده معظم کل قوا در دستورکار نیروی دریایی 
ارتش قــرار دارد. امیر دریادار حبیب الله ســیاری 
فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی 
ایران روز گذشته در سخنرانی پیش از خطبه های 
نمازجمعه تهران، با بیان این که روز هفتم آذر روز 
نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی 
است گفت: تمام کشورهای دنیا تکیه به دریا دارند، 
اما مهم ترین ساحل ما از تراکم جمعیت خالی است، 
در همین راستا دو دســتورکار از طرف رهبری در 
نیروی دریایی مدنظر قرار گرفته است؛ اول توسعه 
سواحل مکران و دوم اقتدار دریایی. مشاغل فراوانی 
باید در مکران به وجود بیاید و توســعه مکران به 
توسعه کشــور می انجامد. ایجاد زیرساخت های 
کلان و عمده را بایــد ایجاد کنیم و نیروی دریایی 
10 هزار نفر از پرسنل خود را در مکران مستقر کرده 

است. 

غفوری فرد: 

 مشکل ما احساس تکلیف 
زیاد از حد است!

تسنیم|  عضو شورای مرکزی جبهه پیروان خط 
امام و رهبری گفت: یکی از مشکلاتی که داریم و 
کشورهای دیگر ندارند این است که مردم ما بسیار 
زیاد احســاس وظیفه شرعی می کنند! هیچ کس 
احساس وظیفه شــرعی نمی کند که دست یک 
پیرمرد را بگیرد و به آن طرف خیابان ببرد، ولی برای 
نماینده شــدن و رئیس جمهوری شدن بسیاری 
احساس وظیفه شرعی می کنند و اگر یک نفر واقعا 
احساس وظیفه شرعی کند دیگر نمی توان با حرف 

و نصیحت کاری از پیش برد.
حسن غفوری فرد در ادامه گفته است: رسیدن به 
اجماع و وحدت کار ساده ای نیست. در دوره قبل 
برخی کاندیداها معتقد بودند تنها فردی هستند 
که برنامه دارند و وقتی شخصی به این نتیجه برسد 
خواهش از او برای کنار رفتن بسیار مشکل است 
البته امیدواریم مسیر وحدت در  سال 96 به گونه 

دیگری باشد. 
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ابوالفضل ابوترابی توضیح داد: 

 درخواست آیت الله یزدی برای اختصاص
 سود بانکی به حساب های قوه قضائیه

پرویز فتاح: 

 هیچ قصدی برای کاندیداتوری
 در انتخابات ندارم

در واکنش به سخنان برخی ائمه جمعه صورت گرفت

 نگارش نامه انتقادی مطهری
 به حجت الاسلام تقوی

کافه حقوق|  ابوالفضل ابوترابی با اشاره 
به زمان افتتاح حســاب های قوه قضائیه 
که درپی درخواســت یکی از نمایندگان 
مجلس برای شفاف سازی در این رابطه، 
به ســرخط اخبار تبدیل شد، گفت: این 
موضوع به 20 سال پیش، زمانی که آیت الله 
یزدی ریاست قوه قضائیه را برعهده داشت، 

بازمی گردد. درآن زمان حساب هایی در قوه قضائیه وجود داشت که 
برای امور مربوط به تودیع بانکی در قوه قضائیه به کار گرفته می شد. 
مشکلی که در آن زمان وجود داشــت، این بود که با وجود این که 
در این حســاب ها پول بســیار زیادی در گردش بود، اما بانک ها 
قانونا سودی بابت این حساب ها به قوه قضائیه نمی دادند. ازطرفی 
قوه قضائیه از مشــکلات مالی و کمبود امکانات و نیرو بسیار رنج 
می برد. این شد که آیت الله یزدی در نامه ای به مقام معظم رهبری، 
ضمن تشریح مشکلات مالی این قوه، از ایشان تقاضا کردند نسبت 
به پرداخت ســود برای حســاب های مربوطه، اجازه لازم را صادر 
نمایند. ایشان نیز در پاســخ به نامه آیت  الله یزدی، با پرداخت سود 
این حساب ها به دستگاه قضا موافقت می کنند. عضو کمیسیون 
قضائی و حقوقی مجلس یادآور شــد: در واقع سود تعلق گرفته به 
حســاب قوه قضائیه جزو اموال بلاصاحب محســوب می شود که 
با اذن ولی فقیه، پرداخت آن به قوه قضائیه ممکن شد اما به جهت 
اطمینان بیشتر و رعایت سلسله مراتب قانونی، موضوع به تصویب 
شورای پول و اعتبار نیز رسید. او ادامه داد: مشکل قانونی  این بود که 
بانک ها نمی توانستند به حساب هایی که به  نام قوه  قضائیه است، سود 
بدهند لذا پیشنهاد شد حساب ها به نام اشخاص حقیقی افتتاح شود 
تا این مشکل نیز برطرف شود. بنابراین از همان زمان این حساب ها 
به نام اشخاص حقیقی اســت تا این که از زمان آیت الله شاهرودی 
تصمیم بر آن شد که حساب ها به نام رئیس قوه  شود. گفت وگوی 
ابوترابی با پایگاه اینترنتی کافه حقوق آن قدر بازتاب داشته است که 
خبرگزاری های فارس، آنا و مشرق نیز این سخنان را بازنشر کرده اند.  

ایلنــا|  رئیــس کمیتــه امــداد 
بــه  واکنــش  در  امام خمینــی)ره( 
این که برخــی او را یکــی از گزینه های 
احتمالــی اصولگرایان بــرای انتخابات 
ریاست جمهوری ســال 96 می دانند و 
در چنــد ماه اخیر با افزایش ســفرهای 
اســتانی او گمانه زنی هــا درخصوص 

احتمال حضورش در انتخابات ریاســت جمهوری افزایش یافته 
اســت، اعلام کرد: من در این مورد مرتب جواب داده ام و هرگونه 
قصد برای کاندیداتوری را تکذیب کرده ام. پرویز فتاح در پاســخ 
به سوال دیگری در مورد سفرهای خود و همچنین شائبه هایی 
که در این مورد ایجاد شده است، اعلام کرد: اگر موضوع سفرهای 
من است، باید بگویم که بنده به عنوان رئیس کمیته امداد مرتب 
به سفر می روم. باز هم خواهم رفت و نزدیک انتخابات هم در سفر 
خواهم بود. او در ادامه خاطرنشــان کرد: ایــن را بر خود فریضه 
می دانم. ما باید به سفر برویم. بنده یک مدیر میدانی هستم. کار 
ما هم در کمیته امداد این گونه اســت که تا سفر نکنیم، شرایط 
را درک نمی کنیم. این فعال سیاســی اصولگــرا در مورد اخبار 
مربوط بــه دیدارهای انتخاباتی اش با عــزت الله ضرغامی، دیگر 
گزینه احتمالی اصولگرایان برای حضور در رقابت های انتخاباتی 
ریاست جمهوری اردیبهشت ماه  ســال آینده، خاطرنشان کرد: 
تاکنون هیچ جلسه ای با ضرغامی نداشتم و دیداری هم نداشتیم. 
رئیس فعلی کمیته امداد امام خمینی)ره( همچنین در پاســخ 
به این سوال که آیا تاکنون از ســوی اصولگرایان برای حضور در 
انتخابات از او درخواستی شده است یا خیر؟ یادآور شد: البته بعضا 
دوســتان اصولگرا در مورد درخواست حضور در انتخابات، با من 
صحبت هایی کرده اند اما پاسخ آنها را خیلی محکم داده ام. فتاح 
در پایان و در واکنش به پوسترهایی که از او و عزت الله ضرغامی در 
فضای مجازی منتشر شده است، گفت: امکان ندارد پوسترهای 

تبلیغاتی از بنده و آقای ضرغامی وجود داشته باشد.

شــهروند|  درحالی که موضــوع لغو 
ســخنرانی نایب رئیس مجلس شــورای 
اســلامی به دستور دادســتان مشهد یکی 
از جنجالی ترین خبرهای یکــی، دو هفته 
گذشته بود، این مسأله با واکنش هایی از سوی 
تعدادی از ائمــه جمعه همچون امام جمعه 
مشــهد،  بجنورد،  طبس و چند شهر دیگر 

و همچنین حجت الاسلام احمدی، رئیس شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی استان گلستان روبه رو شد و این درحالی بود که همزمان با انتشار 
خبرهای اولیه درمورد سخنرانی علی مطهری در کرمان که قرار است 
همزمان با گرامیداشت روز دانشجو انجام شود،  امام جمعه این شهر با 
این مسأله مخالفت کرد. واکنش امام جمعه بجنورد نسبت به ماجرای 
لغو سخنرانی مطهری در مشهد،  مطهری را بر آن داشت تا در نامه ای 
کوتاه خطاب به حجت الاسلام تقوی،  رئیس شورای سیاست گذاری ائمه 
جمعه نسبت به این حواشی واکنش نشان دهد.  مطهری با اشاره به گفته 
ابوالقاسم یعقوبی، امام جمعه بجنورد درخصوص ایجاد سروصدا به دلیل 
لغو سخنرانی یک نماینده و دورشدن مردم از اهداف اصلی،  نوشت: ظاهرا 
این آقای امام جمعه مسأله آزادی بیان را از مسائل اصلی نمی داند و این 
حاکی از بی اطلاعی او از قانون اساسی و نظرات امام خمینی)ره( و شهید 
مطهری است،  درحالی که هم  مسائل معیشتی مهم است و هم آزادی 
بیان، هرکدام درجای خود و اتفاقا با آزادی بیان معیشت مردم هم بهبود 
پیدا می کند چون مانع تخلفات مالی و اختلاس ها می شود. او ادامه داد:   
آقای احمد مؤدب امام جمعه طبس هم با تحریف ســخن من درباره 
ممنوعیت کنسرت در مشهد،  به عوام فریبی و توهین و تهدید پرداخته 
 است. این سوال از رئیس محترم شــورای سیاست گذاری ائمه جمعه 
مطرح می شود چرا چنین افرادی که شــناخت درستی از آرمان های 
انقلاب اســلامی و راه امام  خمینی)ره( و شهید مطهری و مقام  رهبری 
ندارند، در منصب امامت جمعه برخی شــهرها قرار می گیرند و ایمان 
مردم خصوصا قشر فهیم و متفکر را دچار اختلال می کنند؟ درحالی که 
روحانیون عالم، حکیم و آشــنا به  مبانی انقلاب اســلامی زیاد داریم.
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